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اخبار
بهره مندی از فضای مجازی 

اولويت انجمن هنرهای 
نمايشی است

روابط عمومی  گزارش  به 
صبح  نمایشی،  هنرهای  اداره کل 
روز یکشنبه ۱۸ خردادماه مراسم 
معارفه مدیرعامل انجمن هنرهای 

نمایشی ایران برگزار شد.
آشنا  قادر  مراسم  این  در 
ضمن  نمایشی،  هنرهای  مدیرکل 
نیلی  حمید  زحمات  از  تشکر 
مدیرعامل پیشین انجمن هنرهای 
به عنوان  را  نمایشی رضا بصیرت 
انجمن  این  جدید  مدیرعامل 

معرفی کرد. 
مراسم  این  ابتدای  در  آشنا 
بسیار  شرایطی  در  نیلی  گفت: 
و  پذیرفتند  را  مسئولیت  سخت 
بتوانید  شما  که  است  همین  هنر 
ببرید.  پیش  را  کار  گرفتاری،  در 
از رضا بصیرت نیز به دلیل سابقه 
مسئولیت های  در  که  اجرایی 
خوبی  شناخت  داشتند  مختلف 
که  فردی  است  این  مهم  و  دارم 
بر  علاوه  بتواند  می شود  انتخاب 
کارهای انجام شده نگاه جدیدی بر 

داشته های گذشته بیافزاید.
با  نمایشی  مدیرکل هنرهای 
اشاره به اولویت های کاری انجمن 
جدید  دوره  در  نمایشی  هنرهای 
فضای  از  استفاده  داشت:  اظهار 
به  برای  فعلی  شرایط  در  مجازی 
که  برنامه هایی  رساندن   سرانجام 
در نظر گرفته  شده است، حمایت 
هنرهای  انجمن  تقویت  در جهت 
برای  تلاش  استان ها،  نمایشی 
این  استقلال  مسیر  در  حرکت 
فعال  استانی،  شعب  در  تشکل 
سامان  استان ها،  تئاترشهر  کردن 
پرداختی  مدل های  به  دادن 
و  انجمن  دخل وخرج های  و 
راستای  در  تلاش  همه  از  مهم تر 
مهم ترین  از  باید  شفاف سازی 

اولویت های این تشکل باشد. 
تئاترشهر  با  ارتباط  در  آشنا 
با  می کنیم  تلاش  افزود:  استان ها 
حمایت مدیران کل استان ها کلید 
تقویت  جهت  در  را  تئاترشهرها 
اجرای عمومی تئاتر در کل کشور 
به خود هنرمندان استان بسپاریم. 
در ادامه نیلی ضمن تشکر از 
همکاران خود در انجمن هنرهای 
برای  توفیق  آرزوی  و  نمایشی 
به  یادداشتی  خواندن  با  بصیرت 
نکاتی اشاره کرد که مهم ترین آن 
انجمن  از تبدیل شدن  پیشگیری 
هنرهای نمایشی به خزانه اداره کل 

هنرهای نمایشی بود. 
سپس رضا بصیرت با اشاره به 
این که در جریان مشکلات انجمن 
گفت:  دارد  قرار  نمایشی  هنرهای 
شهرستان،  در  که  این  دلیل  به 
مسئولیت اداره ارشاد را داشتم در 
هنرهای  انجمن  مشکلات  جریان 
باید  دارم  اعتقاد  هستم.  نمایشی 
و  لازم  انضباطی  به  دادن  شکل 
دقیق  اطلاعاتی  بانک  یک  ارائه 
پی  انجمن  در  را  برنامه محوری  و 
ظرفیت  به  نسبت  باید  بگیریم. 
داشته  دقیق تری  نگاه  انجمن 
باشیم و حضور هنرمندان استان ها 
را به عنوان توانی بالقوه ببینیم که 

می توان آن را فعال کرد. 
وی افزود: تلاش می کنیم در 
گفت وگو  و  تعامل  احترام،  نهایت 
در  خصوصا  ببریم،  پیش  را  کار 
شرایط امروز که کرونا بر سر همه 
فعالیت های ما سایه انداخته است. 
معطوف  ما  فعالیت های  تمام  باید 
از  و  باشد  پساکرونا  دوران  به 
ظرفیت فضای مجازی به درستی 

استفاده کنیم.

بازگشايی سينماها؛ از كابوس تا رويا

 »سرگرمی« برای دولت جدی نیست!

»محيط  زيست« و دنيايی پر از سوژه برای ساخت مستند

كمی سليقه و حمايت رسانه ملی را می خواهد!

زهرا منصوری
می شود  را  گذشته  سال  اسفندماه  سوم 
دانست،  عطف  نقطه  ایران  سینمای  تقویم  در 
تاریخی که به یکباره در آن سالن های سینمایی 
شدند؛  تعطیل  هنری  فعالیت های  کلیه  و 
روزنه  ماجرا  این  هفته  به  هفته  تمدیدهای 
این  به  زودهنگام  دادن  پایان  برای  امیدی 
تعطیلی ها بود، اما سایه کرونا آنقدر سنگین بود 
آغاز  و  بازگشایی  زمان  برای  تصمیم گیری  که 
پایانی  روزهای  همین  تا  فعالیت ها  این  مجدد 
بهار ۹۹ به درازا کشید. هرچند در زمان اعلام 
تصور  هم  مخاطب ها  بدبین ترین  اطلاعیه  این 
نمی کردند که این تعطیلی چهار ماهه شود اما 

ما حالا دقیقاً در همین نقطه ایستاده ایم.
شیوع  زمان  از  نه  البته  سینما  تکلیف 
بود؛  روشن  دور  سال های  از  که  کرونا  بیماری 
صنعتی با پایه های لرزان و اقتصادی شکننده که 
اگر دست نهادهای حاکمیتی از سرش برداشته 
شود، بعید است بتواند گلیمش را از آب بیرون 
بکشد. همه این جار و جنجال ها و بگومگوهای 
به  همواره  که  است  صنعتی  برای  سینمایی 
دارد  بسیار  راه  و  بوده  متصل  دولتی  پول های 
هرچند  واقعی.  معنای  به  شدن«  »صنعت  تا 
اکثریت بر طبل »مستقل بودن« می زنند اما اگر 
ردپای هر کدام از آن ها را بگیریم در نهایت به 
این نتیجه می رسیم که به جز تعدادی انگشت 
همین  بقیه  فیلم های  ساخت  شمار، سرچشمه 

پول ها بوده است.
غیرمستقل  و  مستقل  درباره  گفتنی ها 
بودن، وابسته و وارسته بودن تولیدات سینمایی 
بسیار است اما آنچه در شرایط امروز که حقیقتاً 
برازنده  کنونی«  حساس  »شرایط  عنوان  دیگر 
آیا  که  است  این  کرده  پیدا  اهمیت  است،  آن 
بخشی از این ضررها جبران می شود؟ آیا اصلًا 
یا  ضررهاست  این  کردن  مرتفع  پی  در  کسی 
مثل باقی امور جاری دولت می رود که خود به 
فراموشی  آرشیو  به  نهایت  در  یا  درست  خود 

سپرده شود؟
ما  سینمای  برای  تنها  نه  کرونا  ضررهای 
که برای سینماهای جهان بوده است، هر هفته 
خبرهای روز جهان نشان می دهد که دولت های 
به  بلاعوض  کمک های  اعطای  پی  در  مختلف 
سینماهایشان هستند تا جانی تازه بگیرند و از 

این بحران گذر کنند این در حالی است که که 
اتفاقاً صفر تا صد صنعت سینمای آن ها مستقل 
»گیشه«  به  وابسته  و  دولتی  حمایت های  از 
به معنای مطلق کلمه است و احتمالاً سینمای 
ما برایشان جزو اعجاب برانگیزترین فعالیت ها به 

لحاظ حمایت های دولتی باشد.
روحانی  حسن  خردادماه   ۱۷ گذشته  روز 
کرونا  با  مقابله  ملی  ستاد  در  جمهور  رئیس 
 ۵۰ با  و  تیرماه  اول  از  سینماها  بازگشایی  از 
است  حالی  در  این  داد.  خبر  ظرفیت  درصد 
و  سینماها  مجدد  فعالیت  کار  و  ساز  هنوز  که 
ایضا چیدمان فیلم ها برای آشتی دوباره مردم با 

سینما مشخص نیست.
»آزادی«  سینما  مدیر  نوروزی  سجاد  با 
مدیر  و  سینما  تهیه کننده  ساداتیان  جمال  و 
بازگشایی  الزامات  درباره  »آستارا«  سینما 
بخش  شرح  که  نشستیم  گفتگو  به  سینماها 

نخست این گفتگو را در ادامه می خوانید:
کرونا  ستاد  تصمیم گیری  آخرین  بنابر   *
که رئیس جمهور آن را اعلام کرد، ۲ هفته دیگر 
و در اول تیرماه سینماها با ظرفیت ۵۰ درصد 
سالن نمایش، بازگشایی می شوند. اولین نکته ای 
این  از  بعد  که  است  این  می رسد  ذهن  به  که 
تعطیلی چهار ماهه آیا اساساً ظرفیت و توانایی 
برای بازگشایی مجدد سینماها وجود دارد یا نه 
و اینکه چه شرایطی باید حاکم باشد تا بتوانیم 

آهسته آهسته از این بحران گذر کنیم؟

جمال ساداتیان: بعد از اعلام رسمی ورود 
کرونا به ایران، سینماها اولین مراکزی بودند که 
بسته شدند و سپس این مساله به جاهای دیگر 
تسری پیدا کرد. به هر حال در شرایط طبیعی 
تراکم افراد در سینما بالاست به ویژه اگر فیلمی 
پرفروش باشد جمعیت افزایش پیدا می کند به 
همین دلیل دستورالعملی که دادند این بود که 
صورت  به  افراد  سینماها  بازگشایی  صورت  در 

یک در میان یا دو در میان بنشینند.
داریم  فیلم هایی  سال  طول  در  ساداتیان: 
که مردم حتی در شرایط عادی به تماشای آن ها 
بازگشایی  موعد  برای  رو  از همین  نمی نشینند 
به  که  شوند  انتخاب  فیلم هایی  باید  سینماها 
عنوان یک قوه محرکه بتوانند مردم را به رفتن 
از ظن من در شرایط  ترغیب کنند؛  به سینما 

فعلی این قضیه کمی مبهم است
گفته  که  بود  زمانی  برای  گزاره  این  ولی 
می شد پیک کرونا را گذرانده ایم و شرایط کمی 
روزه،  چند  این  در  ولی  بود.  رسیده  ثبات  به 
افزایش  آمارها  و  رفته  بالا  مجدد  ابتلاء  شیب 
و  کش  این  از  پس  بنابراین  است  کرده  پیدا 
قوس ها و در پاییز، اولین جایی که مجدد دچار 
هرچند  اینکه  سینماست. ضمن  می شود  تنش 
دولت اصرار به بازگشایی دارد ولی معلوم نیست 
البته  کنند.  استقبال  ماجرا  این  از  مردم چقدر 
فیلم ها  نوع  به  استقبال مردم  از  اعظمی  بخش 
و چیدمان آن ها بستگی دارد. ما در طول سال 

فیلم هایی داریم که مردم حتی در شرایط عادی 
به تماشای آن ها نمی نشینند از همین رو برای 
موعد بازگشایی سینماها باید فیلم هایی انتخاب 
شوند که به عنوان یک قوه محرکه بتوانند مردم 
را به رفتن به سینما ترغیب کنند؛ از ظن من در 

شرایط فعلی این قضیه کمی مبهم است.
سجاد نوروزی: در شرایط پاندمی، سرگرمی 
اولین چیزی است که قربانی می شود. سرگرمی 
شئون مختلف مثل تئاتر، موسیقی، سینما و… 
دارد. سلامتی نیاز اولیه انسان است و سرگرمی 
اولی  دو،  این  میان  از  انسان  طبعاً  ثانویه.  نیاز 
دولت  سیاست های  از  فارغ  می کند.  انتخاب  را 
دست  از  را  خود  موضوعیت  که  چیزی  اولین 
می دهد سرگرمی در تمام اشکال خود است که 

سینما رکن مهمی از این امر است.
به طور کلی باید بگویم امسال برای سینما 
ماه   ۲ است.  رفته  دست  از  سالی  سرگرمی،  و 
دیگر محرم و صفر را در پیش داریم بعد از آن 
هم فصل پاییز است که انواع و اقسام ویروس ها 
در آن جریان دارد، بنابراین امسال را از دست 
شوند  بازگشایی  سینماها  اگر  اصلًا  داده ایم. 
اگر  بگذاریم؟  نمایش  به  که  داریم  فیلمی  چه 
عنوان  به  را  گذشته  سال  فجر  فیلم  جشنواره 
ویترین سینما در نظر بگیریم متوجه می شویم 
در  را  اتفاقی  می توانند  آن  فیلم  سه  تنها  که 
گیشه سینماها رقم بزنند، بقیه فیلم ها حتی در 
اکران آنلاین هم ممکن است شکست بخورند. 
بنابراین وضعیت کمی پیچیده و مبهم است و 
عبور از آن عزم حاکمیتی می خواهد. چون گویا 
برای دولت اهمیت این سرگرمی در تمام شئون 
موضوعیت ندارد. این در حالی است که بالاخره 

دیر یا زود بساط کرونا جمع می شود.
ولی  دارد  فرود  و  فراز  کرونا  است  درست 
پایانی برای آن می توان متصور شد. وقتی کرونا 
که  چیزی  تنها  موقع  آن  برسد  پایان  نقطه 
سرگرمی  بدهد،  التیام  را  زخم ها  این  می تواند 
پایان  از  بعد  ما  عصبی  و  خسته  جامعه  است. 
تجدید  و  سرگرمی  به  میل  محدودیت ها  این 
قوای ذهنی دارد ولی در آن زمان هیچ چیزی 
برای ارائه نداریم، چون همه ورشکسته شده اند. 
این موضوع در تئاتر بدتر است بنابراین به نظرم 
این  از  گذر  برای  بسته حمایتی جامع  نیازمند 

بحران هستیم.

روزی  و  شده  نامگذاری  محیط زیست  جهانی  روز  ژوئن   ۵
برای  افزایش آگاهی مردم  برای  از سوی سازمان ملل  است که 
از تخریب آن و  برای جلوگیری  نگهداری محیط زیست، تلاش 
حفظ گونه های زیستی جانوری همه ساله در سراسر دنیا گرامی 

داشته می شود. 
با نگاهی به طبیعت جانوری و گیاهی کشورمان به راحتی 
پوشش  جانوری،  گونه های  نظر  از  ایران  که  دریافت  می توان 
گیاهی و شرایط محیط زیستی دارای شرایط منحصر به فردی 
است؛ کشورمان جزء چند کشور محدود در دنیاست که از آب 
و هوای چهار فصل برخوردار است، گونه های جانوری منحصربه 
صورت  به  آنان  از  بسیاری  که  دارد  وجود  کشورمان  در  فردی 
گیاهی  پوشش های  و  می شوند  یافت  ایران  در  تنها  اختصاصی 
هیچ   در  آن  نظیر  که  دارد  وجود  منطقه  این  در  خاصی  بسیار 
با  که کشوری  است  البته طبیعی  نمی شود.  دیده  دنیا  از  جایی 
چنین ظرفیت بالای محیط زیستی با چالش های زیادی نیز در 
این حوزه دست و پنجه نرم کند که البته این چالش ها نیز میدان 
گسترده ای را برای پرداخت رسانه ای مستندسازان باز کرده است. 
شاید بتوان گفت با معدنی از سوژه های محیط زیستی مواجهیم 

که بسیاری از آن تاکنون مغفول مانده است.
درویش،  محمد  کنم،  اشاره  جالب  سوژه  چند  به  بگذارید 
کارشناس محیط زیست که برای نقد و بررسی مستند ایرانگرد 
حدود ۲ سال پیش در خبرگزاری تسنیم حضور پیدا کرده بود، 
دو ماجرای واقعی را تعریف کرد که هر کدام می توانست سوژه ای 
جذاب برای ساخت یک مستند محیط زیستی باشد که احتمالاً 
آن  در  او  می کرد؛  کسب  نیز  زیادی  بین المللی  و  داخلی  جوایز 
گفت وگو به روزهایی اشاره کرد که خرس بلوچی در حال انقراض 
بود اما با فرهنگسازی و آموزش به مردم امروز نه تنها آن خرس 
در معرض نابودی نیست بلکه مایه برکت برای مردم آن منطقه 
شده است. او چنین تعریف کرد: »یک نکته جالب بگویم. خرس 
سیاه بلوچی در حال انقراض بود و شرایط به مراتب بسیار بدتری 

عاشق  بلوچی،  سیاه  خرس  داشت.  ایرانی  یوزپلنگ  به  نسبت 
کارشان  منطقه  آن  در  است. یک گروهی  )خرمای وحشی(  داز 
دازبافی است و اقتصادشان به داز وابسته است. حال مردم منطقه 
می گفتند که »خرس سیاه بلوچی داز را می خورد پس باید آن را 
بکشیم«. ما آمدیم و برای مقابله با این کار، یک گروه از بچه ها 
خانم   ۱۱ این  کنند.  صحبت  آنان  با  تا  فرستادیم  منطقه  به  را 
بهشان توضیح دادند که »در معده این خرس، آنزیم بسیار قوی 
وجود دارد که وقتی این خرس آن خرما را می خورد، در معده اش 
فرآوری شده و در مدفوع آن ماده مربوطه ایجاد می شود. اگر غیر 
از این باشد، امکان ندارد که داز دوباره سبز بشود، بدین معنی که 
اگر شما هسته داز را بکارید، امکان ندارد که به عمل بیاید، مگر 
این که آنزیم معده خرس به آن برخورد کند تا نرم شده و جوانه 
بزند، در حقیقت، دلیل زاد آوری طبیعی داز، رابطه ای است که 
بین مدفوع خرس سیاه بلوچی با هسته داز وجود دارد«. وقتی 
این حقیقت را به آنان گفتیم، با خود گفتند که »اگر هوای خرس 
آن  از  داشته ایم«.  را  جیبمان  هوای  که  انگار  باشیم،  داشته  را 
زمان به بعد بود که روند تغییر کرد و اکنون در مناطقی دازهای 
فاسدشده را جاسازی می کنند تا خرس آنان را بخورد و حالش 
خوب باشد و داز زیادتر بشود. حال اگر داز زیاد تر باشد، انگار که 
نیز خوب  بنابراین حال طبیعت  و  کرده ایم  کنترل  را  ریزگردها 

است. اکنون تعداد خرس سیاه بلوچی، در حال افزایش است.«
می کرد  تعریف  را  برازان  کانی  تالاب  از  دیگری  روایت  او 
ارومیه دیگری  به دریاچه  تبدیل  و  که در معرض خشک شدن 
اتفاقات  چنین  که  این  برای  و  است  خوب  حالش  حالا  اما  بود 
بهتر  به عبارت  به کار رسانه ای و  نیاز  خوبی دوباره تکرار شود، 
فیلم مستند داریم؛ او چنین تعریف می کرد: »برای مثال منطقه 
حال  در  که  داشتیم  را  تالابی  مهاباد،  نزدیکی  در  برازان  کانی 
خشک شدن بود. چرا که کشاورز ها باغ های سیب شان را گسترش 
به  آنان  داشت.  زیادی  بسیار  آب  به  نیاز  باغ ها  این  و  می دادند 
ادامه می دادند و هر چه قدر هم  این روند مصرف بی رویه آب 

که بچه های محیط زیست می گفتند که این کار را نکنید، گوش 
یکی  که  زمانی  تا  داشت  ادامه  جریان  این  نبود.  بدهکار  کسی 
به  اختیاری  همراهی سیروس  به  منطقه  مردمی  کمپین های  از 
آن منطقه رفتند و بهشان گفتند که اگر این باغ ها را گسترش 
با موتور آب، آب را بمکید، نمک کف این تالاب روی  بدهید و 
درختان باغ هایتان می نشیند و شما مجبور به مهاجرت می شوید. 
در حقیقت اتفاقی مانند دریاچه ارومیه رخ می دهد. آنان اعتماد 
کردند و بخشی از حق آبه شان را به تالاب دادند. وقتی این کار 
صورت گرفت، تعدادی از پرندگانی که در دریاچه ارومیه آب پیدا 
نمی کردند، به صورت غریزی، به کانی برازان آمدند و یک بهشت 
عجیب و غریبی در آن منطقه ایجاد شد. پس از آن، شکارچیان 
بسیار زیادی آمدند تا پرندگان را بزنند و جالب است که مردم 
منطقه بهشان گفتند که بیایید تا دوربین بگذاریم و پرنده نگری 
راه بیندازیم. قبول کردند و این کار را کردند. همین موضوع باعث 
بیایند. خب وقتی گردشگر  به منطقه  زیادی  تا گردشگران  شد 
آمد، گفت که آیا جایی دارید که شب در آن بمانیم؟ غذایی برای 
کار  همین  و...  ببریم  یادگاری  که  دارید  چیزی  دارید؟  خوردن 
باعث شد که خانه شان اجاره برود، غذای محلی شان فروخته شود 

و صنایع دستی در آن راه بیفتد. 

یک فنجان چای داغ
محمدعلی سجادی: 

حمايت و مشاركت در خلق فيلمنوشت ها، خشنودكننده است 
و  حمایت  طرح  گفت:  ایران  سینمای  کارگردان  و  فیلمنامه نویس 

مشارکت در خلق فیلمنوشت ها، در کلیت خشنودکننده است.
به گزارش امتیاز، »محمدعلی سجادی« در پی اجرای سه طرح حمایتی 
از فیلمنامه نویسی )اقتباس، حمایت صنفی و تنوع ژانر( گفت: طرح حمایت و 
مشارکت در خلق فیلمنوشت ها، آن هم در شرایطی که موضوع فرهنگ و امر 
خلاقه در اینجا شاید آخرین موضوعی است که از سوی سیاست و سرمایه 
یک  »بازجویی  است.خالق  کلیت خشنودکننده  در  می شود،  پرداخته  آن  به 
جنایت« و »شیفته« گفت: باید توجه داشت نبود همین عدم پشتیبانی برای 
فیلمنامه نویسان، آن ها را گاه از پرداختن به موضوع یا متنی که نیاز به پژوهش 
دارد، باز می دارد. هرچند برخی امکان پشتیبانی مالی و حمایتی ارگانی و دولتی 
در هر شرایطی برایشان فراهم است؛ اما در کل فیلمنامه نویس دست به دهان و 
چشم به این دارد که امروز از کجا نان دربیاورد تا بنویسد... پس هرنوع حمایتی 
به نظر مفید به حال فیلمنامه نویسان است، اما شاید محدود بودن این حمایت در 
حوزه کانون فیلمنامه نویسان جای تأمل داشته باشد. همین طور مبلغ و شرایط 
پرداخت بنا بر اوضاع متورم که هر روز بیشتر ورم می کند! همچنین به نظر 
می رسد این شرایط شاید برای فیلمنوشت هایی که نیاز به پژوهش دارند، چندان 

مفید نباشد و باید پذیرفت که میزان زمان و کار با این شرایط دشوار است.

مشورتی با»خانه تئاتر«برای بازگشايی سالن ها نشد
فرار دولت از حمايت

شهرام گیل آبادی مدیرعامل خانه تئاتر درباره اینکه آیا وزارت بهداشت 
اجرایی  و دستورالعمل  پروتکل  تدوین  با کرونا در خصوص  مقابله  و ستاد 
بازگشایی سالن های تئاتر و از سرگیری فعالیت های نمایشی با خانه تئاتر 
به  نه،  یا  است  برده  بهره  این صنف  تخصصی  نظرات  از  و  داشته  مشورت 
با وزارت بهداشت داشتیم، ولی  ابتدایی  خبرنگار مهر گفت: ما یک جلسه 
بعد از آن هیچ جلسه ای در این زمینه در قالب نشست، گفتگو و یا همفکری 
نداشتیم. وی یادآور شد: پیش تر یک جلسه هم در دفتر مدیرکل هنرهای 
تأکید  و  را گفتیم  نظراتمان  با دوستان دیگر داشتیم که طی آن  نمایشی 
داشتیم که همه چیز برای از سرگیری فعالیت های نمایشی باید بر اساس 
مؤلفه های تخصصی و حرفه ای و بر اساس سلامت گروه و تماشاگر در تئاتر 
شکل بگیرد. گیل آبادی ادامه داد: تا زمانی که این مؤلفه ها هماهنگ نشده 
بر اساس بودجه تئاتر وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و اداره کل هنرهای 
نمایشی، باید از گروه های تئاتری و اجراهایی که قرار بود روی صحنه باشد 
ولی این اتفاق نیفتاد، حمایت شود. مدیرعامل خانه تئاتر تصریح کرد: اینکه 
برای بازگشایی نظری داشته باشیم که مبنای عملکرد قرار بگیرد و بر اساس 
در  است.  نیفتاده  اتفاق  متأسفانه  شود،  عمل  بهداشت  وزارت  از سوی  آن 
مؤلفه های  اساس  بر  باید  بهداشت  وزارت  که  گفته ایم  اول  از  که  صورتی 
تخصصی عمل کند. وی با بیان اینکه دولت نباید تحت فشار در خصوص از 
سرگیری فعالیت های هنری تصمیم گیری کند، متذکر شد: دولت به خاطر 
اینکه حقوق ایام بیکاری و حقوق هنرمندان را پرداخت نکند و از بار این 
مسئولیت فرار کند، سالن ها را به ناچار باز می کند و این بازی کردن با جان 
مردم است. گیل آبادی در پایان سخنان خود تأکید کرد: اگر تصمیم وزارت 
بهداشت بازگشایی مکان های هنری باشد، حتماً فکرهای لازم را کرده اند و 
ما نیز به سمت بازگشایی می رویم اما باید تاکید کنیم که مشورت نهایی در 

این خصوص با اصناف تئاتری انجام نشده است.

جذابيت قصه ها و سريال های مذهبی
»صاحبدلان« هيچ اغراقی نداشت

محمدحسین  کارگردانی  به  »صاحبدلان«  سریال  بازیگر  یاسر  مجید 
به  بار  چندمین  برای  انگلیسی  آی فیلم  شبکه  از  پیش  چندی  که  لطیفی 
پخش رسید، درباره تجربه حضور در این سریال بیان کرد: از »روز سوم« 
که اولین فیلم سینمایی ام بود تا »نون. خ ۲« که آخرین سریالم محسوب 
ماندگاری  به  بلکه  نکنم،  توجه  نقش ها  اندازه  به  کرده ام  سعی  می شود، 
شخصیت ها فکر کنم. شخصیت هایی که تاثیرگذار باشند و بتوانند روند قصه 
را عوض کنند. در »صاحبدلان« من نقشی داشتم که وکیل جوان حشمتیان 

بود، به دلیل تاثیرگذاری اش در قصه بود.
وی با اشاره به نقش خود در »نون. خ ۲« نیز گفت: در سریال »نون.خ 
۲« هم با وجودی که از قسمت دوازدهم وارد قصه می شدم، نقش شخصیتی 
را بازی می کردم که روند داستان را تغییر می داد. در مورد »صاحبدلان« 
هم باید بگویم از آنجا که این سریال مضمونی دینی داشت و قرار بود در 
ماه مبارک رمضان پخش شود، نهایت دقت را باید به کار می گرفتم تا بین 
بازیگران دیگر گم نشوم. خدا را شکر با راهنمایی های محمدحسین لطیفی 
چندان  زمانی  لحاظ  به  که  وجودی  با  جوادی  دوستان، شخصیت  سایر  و 
جلوی دوربین نبود اما دیده شد و اتفاقاً در قصه هم تاثیرگذار بود. معتقدم 
از بهترین سریال های مناسبتی ماه مبارک رمضان  که »صاحبدلان« یکی 
است که هنوز هم جذاب به نظر می رسد.یاسر درباره همکاری اش با دیگر 
به عنوان پیشکسوتی  اظهار کرد: حضور سیروس گرجستانی  نیز  بازیگران 
کاربلد و انسانی دوست داشتنی به این سریال یک شخصیت می بخشید. در 
ضمن، من و او باید در یک فضای توامان طنز و رئال بازی می کردیم و در 
عین حال، مراقب بودیم تا نوع بازی مان به ساختار کلی سریال که مذهبی 
بود آسیب نرساند و به قول معروف، گل درشت نشود. بازیگر »صاحبدلان« 
هیچ چیز  دلیلش  کرد:  اظهار  این سریال  ماندگاری  دلیل  درباره  ادامه  در 
غلو شده ای در قصه وجود نداشت و فکر می کنم »صاحبدلان« جزو معدود 
سریال هایی است که همه شخصیت ها به شکل هدفمند و تاثیرگذار در قصه 

حضور دارند و نقش آفرینی می کنند. 

فرهادی برای »قهرمان« مجوز گرفت
 مهدويان سراغ »شيشليک« می رود

با  شد  برگزار  پیش  ساعاتی  که  ساخت  شورای  جلسه  آخرین  در 
و  نوروزبیگی  جواد  کنندگی  تهیه  به  چیز«  همه  »بدون  فیلمنامه های 
کارگردانی و نویسندگی محسن قرایی، »بیرو« به تهیه کنندگی مجید برزگر 
به  دراز«  »بازی  میرزایی،  عباس  علی  مرتضی  نویسندگی  و  کارگردانی  و 
یاسمین  نویسندگی  و  کارگردانی  و  شرف الدین  محمدرضا  تهیه کنندگی 
نصرتی، »قهرمان« به تهیه کنندگی، کارگردانی و نویسندگی اصغر فرهادی، 
»شیشلیک« به تهیه کنندگی محمدرضا منصوری، کارگردانی محمد حسین 
مهدویان و نویسندگی امیر مهدی ژوله، »تولدت مبارک« به تهیه کنندگی 
داخلی  زاده، »شب  قلی  کارگردانی حسن  و  کامشاد کوشان  نویسندگی  و 
وحید  نویسندگی  و  کارگردانی  و  جلیلوند  علی  تهیه کنندگی  به  دیوار« 
و  کارگردانی  و  حسینی  شهاب  تهیه کنندگی  به  اتفاق«  از  »بعد  جلیلوند، 

نویسندگی پوریا حیدری اوره موافقت شد.

متن میثاق نامه روزنامه نگاری در سایت روزنامه موجود است
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